
Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 1 de desem-
bre de 2011. Comença la sessió a les 10 hores i 1 minut.
Presideix el president de les Corts Valencianes, senyor
Juan Gabriel Cotino Ferrer. Sessió plenària número 16.
Segona i darrera reunió.

Declaració institucional sobre la declaració de la Festa
de la Mare de Déu de la Salut d’Algemesí com a
Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat

El senyor president:

(Inoïble) ... En primer lloc, esta presidència va a llegir
una declaració institucional, recolzada per tots els grups
parlamentaris, referent a la Mare de Déu de la Salut
d’Algemesí.
«La Festa de la Mare de Déu de la Salut és una mani-

festació cultural d’arrels populars que s’ha mantingut
inalterable pràcticament des dels orígens i conserva
alguns dels elements definitoris de la cultura popular de la
nostra comunitat, com ara les danses, la muixeranga, la
música tradicional o el toc de campanes, que la converti-
xen en un model de referència en la cultura valenciana
popular.
»Els dies principals són el 7 i el 8 de setembre, jornades

que estan presidides d’una novena a la capella de la Troballa,
que comença el 29 d’agost i acaba el 6 de setembre.
»Les Corts, com a òrgan de representació de tots els

valencians i valencianes, manifesten la seua satisfacció i
orgull per la inscripció de la Festa de la Mare de Déu de la
Salut d’Algemesí en la Llista Representativa del Patrimoni
Cultural Immaterial de la Humanitat de la UNESCO.
»Així mateix, Les Corts traslladen la seua efusiva feli-

citació a tot el poble d’Algemesí, a cada una de les perso-
nes que han participat en la festa per a mantindre viva la
tradició i, per extensió, a tot el poble valencià per este
reconeiximent de la UNESCO que fa justícia a una de les
manifestacions representatives de la cultura i les tradicions
del poble valencià que, a més, és una fita patronal per al
conjunt de la comunitat.
»Les Corts manifesten també el seu agraïment a la

UNESCO per este nou reconeiximent al patrimoni imma-
terial valencià representat en este cas per la Festa de la
Mare de Déu de la Salut d’Algemesí, una magnífica mos-
tra de la dimensió ritual, festiva i artística del patrimoni
intangible que va més enllà d’un fet local i té les seues
arrels en un dels àmbits més rics de la cultura popular
valenciana i del fet religiós.
»En este sentit, mostrem la nostra satisfacció per este

reconeiximent que acaba d’aprovar la UNESCO, perquè
això representa un impuls per al patrimoni valencià i una
garantia de salvaguarda d’este mateix patrimoni.
»Palau dels Borges, 1 de desembre de 2011.»

(Aplaudiments)

Compareixença del president del Consell, senyor
Alberto Fabra Part, per a respondre les preguntes 
d’interés general per a la Comunitat Valenciana 

formulades pels grups parlamentaris 
(RE números 8.442, 8.436, 8.435 i 8.434)

El senyor president:

Compareixença del president per a respondre a les pre-
guntes d’interés general per a la Comunitat Valenciana for-
mulades pels grups parlamentaris.

En primer lloc, té la paraula el síndic del Grup
Parlamentari Popular, il·lustre diputat senyor Rafael
Blasco.

El senyor Blasco Castany:

Moltes gràcies.
Molt honorable president de La Generalitat.
Honorables conselleres i consellers.
Il·lustres senyors i senyores diputats, bon dia per a tots.
Protagonitzem hui ací en esta cambra una nova sessió

de control al president de La Generalitat i al seu govern per
a conéixer les línies mestres de les seues iniciatives políti-
ques, dels seus projectes i, fonamental, també, en alguns
casos, per a conéixer les idees que els donen suport a esta
acció del govern que vosté presidix.
I des del Grup Parlamentari Popular ho fem, com sem-

pre, buscant qüestions que tinguen una relació directa en
els interessos de tots els valencians i, al mateix temps,
també, platejant-ho d’una forma constructiva, procurant
des del primer moment estar sempre al costat d’aquelles
qüestions que interessen realment a la nostra ciutadania.
Aixina ho hem fet en les últimes setmanes, fonamental-

ment al voltant de dos qüestions bàsiques per al nostre pre-
sent i futur.
En un cas, el corredor mediterrani, on, baix la iniciativa

i el lideratge del president, s’ha aconseguit un ampli con-
sens no solament de la societat valenciana, sinó també
d’institucions i d’administracions d’altres llocs, entre
elles, el Govern d’Espanya i, també, d’administracions
autonòmiques.
Això ha fet possible que eixa infraestructura bàsica

puga representar la millor connexió de la nostra comunitat
a Europa i incentivar i motivar als sectors productius per-
què milloren la nostra competitivitat en Europa.
També una altra qüestió que hem tractat últimament ací

ha segut la política agrària comuna, una política agrària
comuna que, degut a les debilitats del Govern d’Espanya,
ens trobem ara en unes condicions que fan urgent el pren-
dre mesures per a eixir d’esta política que Europa vol ficar
en marxa i que va a perjudicar d’una forma clara a la nos-
tra economia, fonamentalment al sector agroalimentari,
que representa el 10% del nostre producte interior brut –el
22% només en el primer trimestre de les nostres exporta-
cions– i que dóna treball a prop de 300.000 persones a la
nostra comunitat.
Són dos exemples de qüestions abordades en esta cam-

bra, on el govern de La Generalitat ha dut a terme una polí-
tica no solament eficaç, sinó que estem convençuts que la
pot dur endavant.
I això, que fa referència a un context socioeconòmic,

vull dir també que ara vull plantejar en nom del Grup
Parlamentari Popular una qüestió estrictament política, la
que fa referència al canvi radical que s’ha donat a Espanya
després de les eleccions del 20 de novembre. Un canvi on
la societat espanyola en la seua immensa majoria ha demos-
trat que confia en el Partit Popular i que ha abandonat ja la
política erràtica del Partit Socialista que ha condemnat este
país, que és Espanya, i també la Comunitat Valenciana a
una sèrie de circumstàncies que fan dramàtiques per a mol-
tíssimes persones les seues circumstàncies vitals. 
Este canvi radical ha tingut en la confiança que s’ha

demostrat en el partit polític, com és el Partit Popular,
també l’inequívoc compromís del govern del Partit
Popular en la Comunitat Valenciana i, fonamentalment, del
Partit Popular que va assumir la seua responsabilitat per a
traure a este país de la crisi i tornar a recuperar la senda del
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progrés de la producció econòmica i, fonamentalment, de
mantindre les conquestes socials que s’havien fet ja en el
nostre país.
186 diputats en l’àmbit nacional, el 44% dels vots, una

participació democràtica superior al 70% a tot l’estat espa-
nyol i, al mateix temps, el major triomf que s’ha aconse-
guit en la nostra democràcia per part del Partit Popular, la
major distància en relació a altres formacions polítiques.
Això ha tingut la seua corresponent, també, particulari-

tat a la Comunitat Valenciana, on, baix el lideratge del seu
govern i baix el lideratge del Partit Popular, el president
Fabra ha encapçalat una estratègia que ha fet possible que
a esta comunitat hàgem aconseguit 20 diputats, el 54%
dels nostres... del percentatge de votació i, sens dubte, uns
resultats que ens col·loquen tan llunt de la resta de forma-
cions, com tan a prop del que representen els interessos de
tots els valencians.
Eixa qüestió és una qüestió bàsica perquè significa el

camí de la recuperació d’este país, el final d’una etapa que
ha estat caracteritzada pels retalls socials, per una crisi
econòmica i per portar a la desocupació a milions de per-
sones i, també, una confiança i una esperança que este par-
tit i el seu govern anem a procurar continuar d’una mane-
ra activa per a correspondre als desitjos de la societat
valenciana a partir d’este moment.
Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies.
Té la paraula el molt honorable president de La

Generalitat, senyor Alberto Fabra.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Buenos días, señoras y señores diputados.
Mi valoración, señor portavoz del Grupo Popular, no

puede ser más positiva, (remors) a pesar de que alguno no
lo entienda así, también lo comprendo. (Aplaudiments) Yo
en su caso… yo en su caso también estaría preocupado.
Coincido con alguno que dice que no son ni el problema ni
la solución. (Remors)
El proceso electoral nos debe dejar muy satisfechos a

todos los valencianos. Una vez más, hemos dado muestra
de lo que es nuestra cultura y madurez democrática.
Hemos sido uno de los territorios con más porcentaje de
participación, un 3,8% por encima de lo que ha sido la
media nacional.
Pero eso no solo se ha producido esta ocasión, sino que,

afortunadamente, en esta comunidad siempre en todas las
elecciones generales hemos ido por encima de lo que es la
media nacional.
Eso dice mucho de la preocupación que tienen los ciu-

dadanos de la Comunidad Valenciana y su interés por la
política general, por la política nacional y por todo lo que
acontece en nuestro territorio, influenciado por esas políti-
cas que se puedan hacer a nivel nacional.
Y la gente lo ha hecho porque tenía ganas de que se pro-

dujera un cambio. El mandato de los ciudadanos ha sido
muy claro y conciso: «No queremos aquellas políticas que
nos han llevado a la ruina de España, no queremos aque-
llas políticas que han hecho que en la Comunidad
Valenciana se tuviera menos posibilidades, que se nos
comparara de forma desigual con el resto de los españoles

y que querían tener una esperanza en el futuro». Y eso lo
ha hecho de forma masiva aquel partido que representaba
a ese cambio, a esa esperanza y a esa posibilidad de futuro
para todos los ciudadanos de la Comunidad Valenciana.
También han elegido otras opciones y desde aquí quie-

ro felicitar a todos los grupos que obtuvieron una repre-
sentación parlamentaria, y decirles que el mandato de los
ciudadanos es que defendamos los intereses de la
Comunidad Valenciana por encima de todo, por encima de
todo y ante todo, que creo que es lo que los ciudadanos
dejaron bien claro el día 20 de noviembre. 
Los ciudadanos votaron cambio, votaron el plantarle

cara a la crisis, el querer garantizar el estado de bienestar
y el querer que las personas puedan ser los verdaderos pro-
tagonistas en el futuro de nuestra comunidad y de España.
Por eso debemos estar muy satisfechos con lo que ha

sido ese comportamiento por parte de los ciudadanos en un
día que fue un fiesta democrática, donde se comprobó que
las personas tienen una vía cuando quieren cambiar las
políticas en un estado de derecho y democrático, y eso es
votando, y desde luego, tuvimos la gran fiesta de la demo-
cracia el día 20, donde los valencianos (aplaudiments)
pudieron tener la ocasión de expresarlo.
El respaldo al Partido Popular fue masivo. En el 95%

del total de los municipios la fuerza del Partido Popular
fue mayoritaria. El Partido Popular ganó en todas las
comarcas de la Comunidad Valenciana. (Veus) No quería
decir… pero es que ustedes me lo ponen fácil: el doble de
votos, de porcentaje de diputados que el Partido
Socialista… (Aplaudiments)
Y ya, puesto que ustedes lo están pidiendo a gritos,

decirles que si hubiéramos extrapolado lo que son estos
resultados a la composición de estas Cortes, nosotros pasa-
ríamos de 55 a 59 escaños; ustedes perderían 4 escaños,
Esquerra Unida sumaría uno más y Compromís quedaría
fuera. Esa es la realidad que en estos momentos los ciuda-
danos (aplaudiments) quieren de lo que son sus represen-
tantes políticos.
Los electores nos han dado un mensaje muy claro.

Trabajemos unidos, esforcémonos, todas las administra-
ciones; hagamos debates productivos, y, sobre todo, cen-
tremos nuestra atención y nuestra preocupación en aquello
que también ocupa el tiempo de los ciudadanos. Es el men-
saje que nos dieron el día 20. Quieren un cambio y, sobre
todo, quieren que estemos a la altura de las circunstancias
para poder resolver sus problemas. Y, desde luego, con este
grupo, el Partit Popular, tengan ustedes muy claro que lo
vamos a hacer.
Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Pregunta del síndic del Grup Parlamentari Socialista,

senyor Alarte.

El senyor Alarte Gorbe:

Muchas gracias, señor presidente.
Señorías.
Señor Fabra, honorable president de La Generalitat se

lo voy a poner fácil hoy, le sintetizo: ¿en qué medida cree
que la situación de las entidades financieras valencianas
afecta al crédito de las empresas y de las familias en la
Comunidad Valenciana y en la evolución de nuestra eco-
nomía?
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